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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mire akarják használni a tatai karsztvizet?" 

Tisztelt Miniszter úr!

 

A  tavasz  folyamán  több  alkalommal  is  a  kormány  képviselőihez  fordultam  a  tatai  források
vízkiemelésének  ügyében.  A  Miniszterelnökség,  valamint  az  Innovációs  és  Technológiai
Minisztérium válasza is egy irányba mutatott. Ezek szerint a Tatai medence karsztvizét nem akarják
a komáromi ipari park vízellátására használni.  

A kormány  tájékoztatása  szerint  ugyanis  a  tatai  források  vize  a  komáromi  ivóvízellátást  fogja
szolgálni  a  tervezett  távvezeték  megépítésével.  Az  ipari  parkot  pedig  majd  a  Dunából  vett,
koppánymonostori  kutakból  származó  vízzel  tervezik  ellátni.  Amennyiben  ez  valóban  így  van,
akkor az elfogadható választ adhat az aggodalmakra.

A tatai, tatabányai közvéleményt azonban ennek ellenére továbbra is foglalkoztatja a kérdés. Ahhoz,
hogy az ügyet megnyugtatóan rendezni tudjuk, egy fontos adatot mindenképpen tisztáznunk kell.
Nevezetesen azt, hogy az említett koppánymonostori kút vízhozama elegendő-e a komáromi ipari
park számára.  Ellenkező esetben ugyanis nem lehet minden kétséget eloszlatni  a tatai  karsztvíz
felhasználásának ügyében.

Én egy alapvetően jóhiszemű ember vagyok. Próbálok most is hinni a minisztériumnak, de egy
dolgot a kormányoldalnak is meg kell értenie. Tata, Tatabánya, Baj, Szárliget, Vértesszőlős lakói
garanciát szeretnének arra, amire eddig ígéretet tett. Biztosak akarnak lenni ugyanis abban, hogy a
jó minőségű magyar ivóvizet nem az akkumulátorgyár hűtővizének fogják használni.



 
Itt, a Kárpát-medencében az egyik legnagyobb kincsünk az ivóvíz, ami csak egyre értékesebb lesz.
Nem pazarolhatjuk el üzleti célokra! Biztosak akarunk lenni abban, hogy ez valóban a komáromiak
ivóvízellátását szolgálja majd és nem multinacionális nagyvállalatok gazdagodását.

Éppen ezért  teljes nyilvánosságot követelünk az ügyben! Számoljanak el  a vízkiemelés minden
részletével!  Mert  ha  utólag  kiderül,  hogy  a  tatai  karsztvíz  egy  részét  mégiscsak  az  ipari  park
használta fel, akkor ez a kormány tovább veszít amúgy is megcsappant hitelességéből.

A  tavaszi  interpellációmra  válaszával  szemben  a  kérdésemet  nem  politikai  okok  motiválják.
Schanda  Tamás  államtitkár  úr  felszólalásával  ellentétben  nem  támadom  a  komáromi  családok
ivóvízellátását politikai okokból. Higgye el, hogy senki nem akar rosszat a saját választóinak! Ha
ennek az ellenkezőjét állítja, akkor azt hiszem nem én csináltam ebből politikai kérdést!

A kérdést azért  tettem fel  és azért  teszem fel újra,  mert a Tata,  Tatabánya és környékén élőket
egészen más érdekli. Konkrétan az, hogy a jó minőségű magyar vizet ne külföldi multinacionális
nagyvállalatok használják majd ipari célra, hanem ivóvízként szolgálja a hazai lakosságot.

Külön kérem, hogy tavaszi válasszal ellentétben az MSZMP-t végképp ne hozza összefüggésbe
ezzel a szakmai üggyel, mert azzal semmiféle kapcsolatot nem mutat.
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